

Title (en)

Multiple-roll rolling mill stand with shiftable intermediary rolls having tapered ends.

Title (de)

Vielwalzen-Walzgerüst mit paarweise gegensinnig verschiebbaren, verjüngte Enden aufweisenden Zwischenwalzen.

Title (fr)

Laminoir à cylindres multiples avec des cylindres intermédiaires déplaçables axialement et aux extrémités coniques.

Publication

EP 0255714 A2 19880210 (DE)

Application

EP 87111242 A 19870804

Priority

- DE 3626516 A 19860805
- DE 3720610 A 19870623

Abstract (en)

[origin: US4805433A] In a multi-roll rolling stand having two intermediate rolls 3 to 6, which each have only one tapered roll barrel end, in each case two tapered roll barrel ends lie on each side of the rolling stand. The intermediate rolls 3, 4 and 5, 6, the two roll barrel ends of which lie on the same side of the rolling stand, are independently displaceable in an axial direction. Due to the axial offset of the tapered roll barrel ends which can be achieved in this manner, the support curve of the work rolls 1, 2 in the edge regions of the rolled strip can be finely adjusted. In addition, the support curve in the center region of the strip can also be adjusted if in each case one of the two work rolls 3, 4 associated with each work roll 1, 2 is contoured.

Abstract (de)

Bei einem Vielwalzen-Walzgerüst mit vier Zwischenwalzen (3 bis 6), die jeweils nur ein verjüngtes Walzenballenende haben, liegen jeweils zwei verjüngte Walzenballenenden an jeder Seite des Walzgerüsts. Die Zwischenwalzen, (3, 4 bzw. 5, 6), deren beide Walzenballenenden an derselben Seite des Walzgerüsts liegen, sind unabhängig voneinander axial verstellbar. Durch den so erzielbaren Axialversatz der verjüngten Walzenballenenden läßt sich die Abstützkurve der Arbeitswalzen (1, 2) in den Randbereichen des Walzbandes feinfühlig einstellen. Zusätzlich kann auch noch die Abstützkurve im Bandmittelenbereich eingestellt werden, wenn jeweils eine der beiden einer jeden Arbeitwalze (1, 2) zugeordneten Zwischenwalzen (3, 4) konturiert ist.

IPC 1-7

B21B 13/14; B21B 31/18

IPC 8 full level

B21B 13/14 (2006.01); **B21B 29/00** (2006.01); **B21B 27/02** (2006.01)

CPC (source: EP US)

B21B 13/147 (2013.01 - EP US); **B21B 2027/022** (2013.01 - EP US); **B21B 2269/16** (2013.01 - EP US)

Cited by

AU632719B2; EP0401685A1

Designated contracting state (EPC)

AT BE CH DE ES FR GB GR IT LI LU NL SE

DOCDB simple family (publication)

EP 0255714 A2 19880210; EP 0255714 A3 19900117; EP 0255714 B1 19920506; CZ 277967 B6 19930714; CZ 582887 A3 19930217; ES 2031478 T3 19921216; JP H069686 B2 19940209; JP S63101009 A 19880506; RU 2011448 C1 19940430; US 4805433 A 19890221

DOCDB simple family (application)

EP 87111242 A 19870804; CS 582887 A 19870805; ES 87111242 T 19870804; JP 19385487 A 19870804; SU 4203137 A 19870804; US 8199287 A 19870805